
Verslag Overlegorgaan NPZK d.d. 15 september 2023  
 
 

1 

 

Intern gebruik 

Verslag Overlegorgaan 
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 15 september 2023, 10.00-12.30u  
Locatie: De Zandwaaier 
 

Aanwezig Afwezig 
Mevr. A. Baerveldt (voorzitter) 
Mevr. S. Greeuw (NPZK, secretaris) 
Dhr. S. Smeets (gemeente Velsen) t/m agendapunt 5 
Dhr. H. Wijkhuisen (gemeente Bloemendaal) 
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mevr. R. Tienkamp (SBB)  
Dhr. A. Pander (NM)  
Mevr. M. de Haas (PWN) 
Mevr. K. Arpad (PNH) 
Mevr. M. Kamps (PNH) 
Dhr. J. van Herk (projectleider NP2.0) t/m agendapunt 3 
Mevr. S. Scheffer (notulist) 
 

Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Dhr. L. Carree (gemeente Zandvoort) 
Mevr. P. Schut (IVN) 
Dhr. B. Knapp (Hoogheemraadschap Rijnland) 
 
Bijlagen 
Geen 
 
Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 
 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda 

Mevrouw Baerveldt opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Mevrouw Baerveldt heet 
mevrouw Arpad en mevrouw Kamps welkom. Mevrouw Arpad is sinds enkele maanden sectormanager 
groen bij PNH. Zij licht toe dat zij en mevrouw Kamps hebben afgesproken dat altijd een van hen beiden 
aanwezig is bij het OO overleg.  
Agendapunten 3 en 5 worden omgewisseld omdat de heer Van Herk de vergadering eerder moet 
verlaten. De agenda wordt vervolgens vastgesteld.  

 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 

 
Nieuw Beheer- en Ontwikkelplan NPZK (BOP) 
Mevrouw Baerveldt licht toe dat het, door tijdsgebrek bij de aangeschreven bureaus, niet gelukt is om 
een begeleidend bureau te vinden. Derhalve wordt het proces opnieuw doorlopen en start het opstellen 
van het BOP met ingang van 1 december a.s. Op 8 december is het nog te selecteren bureau aanwezig in 
het OO om de leden mee te nemen in de beginfase van de ontwikkeling van het BOP. 

 
Europarcs conferentie (3-6 oktober, Leeuwarden) 
Mevrouw Baerveldt attendeert eenieder op de mogelijkheid om deel te nemen aan de Europarcs 
conferentie. 

 
3. Regiodeal 

De heer Van Herk licht ten eerste de stand van zaken van het programma NP 2.0 toe. De voortgang is 
goed. Op een aantal projecten geeft hij een korte toelichting: 
- Landschapsbiografie: er is een bureau voor het opstellen aangetrokken, in het najaar vinden twee 

sessies plaats waarvoor breed is uitgenodigd. Eind november is het eindconcept gereed. 
- Educatie nieuwe stijl: met IVN wordt een nieuw educatieprogramma ontwikkeld dat op de locatie 

van de basisscholen wordt gegeven. Er is ook contact met de gemeenten om aan te sluiten op de 
programma’s die er zijn zodat de activiteiten elkaar kunnen versterken.  

- Vergroening paardenhouderij: de inspiratiefolder is ontwikkeld en het zoeken naar pilotbedrijven 
die gebruik kunnen maken van de adviseur is gestart. Het NPZK heeft geen verdere rol hierin. PNH is 
op de hoogte van de ontwikkelingen.  
Mevrouw Kamps meldt dat PNH in gesprek is met de Federatie Nederlandse Ruitersport Centra 
(FNRS) om onderzoek te gaan doen naar de stikstofuitstoot van maneges. 
Naar aanleiding van vragen over de portefeuilleverdeling van de gedeputeerden licht mevrouw 
Arpad toe dat er nog geen duidelijkheid is welke gedeputeerde het eerste aanspreekpunt is voor 
stikstof. Het PPLG valt onder de portefeuille van Jelle Beemsterboer en natuur valt onder Rosan 
Kocken. Daarnaast vallen de NP’s onder de portefeuille van Esther Rommel.  
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- CM-ticketing: mevrouw De Haas licht toe dat CM-ticketing de sponsor is van het circuit in 
Zandvoort. Dit bedrijf heeft software ontwikkeld waarbij het publiek bij het kopen van een kaartje 
een donatie kan doen voor een van vier maatschappelijke projecten. Het project schoolduinen is 
hier één van. Ze benadrukt dat dit een andere ontwikkeling is dan de bij de start van de Dutch 
Grand Prix toegezegde natuurcompensatie vanuit DGP. Dit is tot op heden nog niet van de grond 
gekomen. 

 
Regiodeal 
De heer Van Herk licht toe dat onder de titel ‘beter in balans’ een verdere uitwerking van de regiodeal 
heeft plaatsgevonden. De kern van het nieuwe voorstel is het verbinden van de thema’s gezondheid en 
groen. Het voorstel kent de volgende doelstellingen: 
1. Versterken en activeren van het sociale netwerk 
2. Gezondere wijken en buurten 
3. Een groener en toegankelijker landschap 
4. Financieel gebiedsmanagement 

 
Er worden vier of vijf concrete verandergebieden (cases for change) gekozen. Bij de aanpak staat het 
samen leren en doen, de maatwerk aanpak met input van de betrokken mensen en de duurzame 
gebiedsfinanciering centraal.  
Voor de gebieden vindt nog onderzoek plaats naar eventuele deelname van Amsterdam West en/of 
Beverwijk.  
Er wordt een onderscheid gemaakt tussen projectpartners die de regiodeal mee ondertekenen en 
gebiedspartners waar samenwerking mee wordt gezocht. De projectpartners dienen cofinanciering in te 
brengen. Dat kan in middelen en/of capaciteit.   
Eind oktober moet de eerste beknopte intentie ingediend worden. Begin 2024 wordt bekend of hierop 
een akkoord komt. Vervolgens vindt dan de uitwerking van het gedetailleerde programma plaats. Dit 
moet in juni 2024 klaar zijn.  
Om meer steun vanuit de MRA te krijgen, vindt op 27 september een bestuurlijk overleg met 
wethouders en gedeputeerden plaats. Op 2 november staat een ontbijtsessie met alle partners gepland.  
 
Vervolgens wordt over een aantal aandachtspunten verder gesproken. Hieruit volgen een aantal 
afspraken en suggesties: 
- De heer Smeets doet navraag bij zijn collega wethouder in Beverwijk naar de eventuele regiodeal-

aanvraag die vanuit Beverwijk zou worden ingediend. Mevrouw Baerveldt benadrukt dat het 
belangrijk is om te weten welke regiodeals worden ingediend zodat verrassingen worden 
voorkomen.   

- Het sociale domein binnen de gemeenten moet beter worden betrokken. Dit aspect komt nog 
onvoldoende tot uiting in het voorstel dat er ligt. Het beter betrekken vindt zowel op ambtelijk 
niveau plaats doordat de ambtenaren uit het kernteam actief in gesprek gaan met ambtenaren uit 
het sociale domein. Daarnaast informeren de wethouders aan de hand van de presentatie binnen 
de eigen gemeente over de ontwikkelingen. Verder brengt de heer Van Herk voor de bijeenkomst 
op 27 september de suggestie onder de aandacht dat niet alleen de verantwoordelijken voor 
landschap worden uitgenodigd.  

- Suggestie om vanuit de invalshoek van het recreatieschap Spaarnwoude in gesprek te gaan met het 
oog op de verbinding met Amsterdam-West omdat alle bestuurders in het gebied een opdracht 
hebben met de recreatiedruk aan de slag te gaan.  

- Suggestie om een bestuurlijk gesprek met PNH te starten om het commitment vanuit PNH te 
verstevigen.  

- Het is wenselijk om bestaande projecten ten behoeve van cofinanciering al in het eerste voorstel op 
te nemen om het voorstel concreter en daarmee sterker te maken.  

 
 
 

4. Rondje ontwikkelingen NPZK 
Dit agendapunt wordt samen met de rondvraag behandeld.  
 

5. Presentatie PPLG 
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Maaike Kamps, programmamanager gebiedsprogramma PPLG (PNH) geeft aan de hand van een 
presentatie toelichting op het proces, de inhoud en het gebiedsproces in Zuid-Kennemerland. 
 
PNH heeft op 1 juli het PPLG ingediend ten behoeve van een bijdrage uit het transitiefonds. Aan de 
doelen vanuit het NPLG heeft PNH de doelen recreatie en cultuur, landschap en erfgoed 
toegevoegd.  Door de val van het kabinet is vertraging ontstaan bij de toetsing. De vaststelling van het 
PPLG verschuift hierdoor naar verwachting naar medio 2024. Uit de eerste reactie op het ingediende 
plan blijkt dat een goed plan belangrijker wordt gevonden dan een snel plan en dat daarbij scherpe 
keuzes van belang zijn. Binnen het plan is ruimte voor bijstelling in afstemming met belanghebbenden. 
De vervolgstap in het proces is de verdere afstemming, het  opstellen van uitvoeringsprogramma’s. De 
gebiedsprocessen lopen ondertussen gewoon door. 
 
Ten aanzien van de inhoud licht ze de volgende punten toe die met name van belang zijn voor de 
regio  van het NPZK:  

- Natuur: de realisatie van NNN in de binnenduinrand is onderdeel van het PPLG. 
- Stikstof: Er wordt prioriteit gegeven aan overgangszones naar stikstofgevoelig gebied zoals de 

binnenduinrand. 
- Water: De afspraken rondom de Kaderrichtlijn Water worden meegenomen in het PPLG. Gezien 

de  bedenkingen met betrekking tot de haalbaarheid pakt mevrouw Kamps de suggestie van de 
heer  Berkhout op om hierover te communiceren. Ze licht verder toe dat de waterschappen 
betrokken  zijn bij het opstellen van het PPLG. Mevrouw Arpad voegt toe dat door de vele 
factoren die op het  halen van de doelen van invloed zijn, PNH met veel partijen hierover 
voortdurend in gesprek is.  

- Recreatie: mevrouw Tienkamp doet de oproep om ten aanzien van nieuwe 
recreatievoorzieningen vooraf rekening te houden met beheerkosten. Deze worden vaak 
vergeten. Haar punt wordt ook  door andere OO leden onderschreven.  

- Landbouw: met name de bollenbouw is een belangrijk aandachtspunt.  
 
Het PPLG wordt een uitvoeringsprogramma waarin de te nemen maatregelen per gebied zullen worden 
genoemd. Ten behoeve hiervan is de provincie in vijf gebieden opgedeeld en wordt een organisatie per 
gebied opgebouwd.  Het al opgestarte gebiedsproces dat deels uit het uitvoeringsprogramma voortkomt 
en er ook input voor levert, gaat door. Het PPLG is vanwege deze wisselwerking met de uitvoering een 
dynamisch proces.  
 
De organisatie van het gebiedsproces bestaat uit een stuurgroep van direct belanghebbenden, een 
ambtelijk kernteam en een klankbordgroep. Het proces kent een aantal dilemma’s zoals de deadlines en 
het organiseren van voldoende capaciteit en kennis. Ook is merkbaar dat het goed overdragen van de 
boodschap van het uniek zijn van natuurgebieden moeilijk is. Ten aanzien van de samenwerking 
licht  mevrouw Kamps tenslotte toe dat hiervoor regie nodig is zodat duidelijk is dat er geen overlap is, 
maar  ook zodat er geen gaten vallen, zoals in de communicatie met en participatie door 
belanghebbenden. Er wordt gewerkt aan de volgende thema’s: inzicht geven aan bewoners ten aanzien 
van samenhang in ontwikkelingen, bestuurlijke drukte, communicatie. 
 
Mevrouw Baerveldt merkt op de financiering van het NP in het PPLG te missen. Mevrouw Arpad 
licht  toe dat de financiering momenteel ingewikkeld is. Er is onzekerheid over het transitiefonds en ook 
over andere maatregelen wordt geen duidelijkheid gegeven. Met het rijk is nog niet gesproken over de 
financiering van de NP’s. De begroting wordt dan ook zoals voorheen doorgezet.  
 
Op suggestie van de heer Berkhout wordt afgesproken dat mevrouw Kamps de ontwikkelingen rondom 
het PPLG komt toelichten in een regionale bijeenkomst van de gemeenteraden. Dit heeft als 
doel  informeren over de inhoud, het proces en de tijdsplanning zodat de raadsleden tijdig op de hoogte 
zijn 

 
 

6. Financiën 
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Mevrouw de Haas licht toe dat eind 2023 de subsidie voor NP 2.0 stopt. Een aantal projecten loopt 
echter door en betreffen ontwikkelingen die buiten het reguliere NP budget zijn gefinancierd. Vanuit 
LNV is altijd de intentie geweest om ook voor het vervolg middelen te verstrekken. Op dit moment is dat 
vervolg evenals financiering vanuit PNH onduidelijk.  
Met het oog op 2024 wordt momenteel geïnventariseerd welke reguliere thema’s  minder prioriteit kan 
worden gegeven – waarbij overigens de basis op orde moet blijven en daarin derhalve geen ruimte 
wordt gezocht-  zodat de ruimte die dan ontstaat benut kan worden om de succesvolle projecten uit NP 
2.0 door te kunnen laten gaan. Dit voorstel wordt geagendeerd in het OO van december. Indien eerder 
afstemming nodig is, wordt het OO aan de hand van concrete vragen per e-mail bevraagd. De heer 
Pander verzoekt daarbij aan te geven wat de consequenties zijn van het on hold zetten van 
ontwikkelingen. Het OO is akkoord met de voorgestelde aanpak.  
De heer Berkhout meldt dat het voornemen van de gemeente Haarlem is om de jaarlijkse bijdrage te 
verhogen. Naar aanleiding daarvan merken hij en de heer Wijkhuisen op dat afstemming tussen de 
wethouders uit alle betrokken gemeenten over de bijdrage aan het NPZK helpt om goede keuzes te 
maken.  
 
7. Verslagen 
Het verslag van het OO van 9 juni 2023 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  
 
Naar aanleiding van het thema ‘buitenpoort’ licht de heer Pander toe dat de ontwikkeling destijds door 
de gemeente Velsen vanwege financiële overwegingen is stopgezet. Het opnieuw oppakken van het 
concept zou een mooie ontwikkeling zijn. 
 
Het conceptverslag van de adviescommissie van 6 september 2023 wordt ter kennisgeving aangenomen. 
 
8. Rondvraag (rondje ontwikkelingen NPZK) en afsluiting 

 
De heer Pander: 

• Op 3 september jl. is een tweetal hardlooproutes geopend, bij entree Midden-
Herenduin en bij entree Heerenduinen.  

• Binnenkort vindt een overleg plaats over het verwerven van het gebied 
Kennemerstrand/Kennemermeer. 

• In het kader van de tweede tranche van het Programma Natuur kiest NM op dit moment 
voor de bestrijding van de Amerikaanse Vogelkers en het goed kunnen uitvoeren van het 
nabeheren vanwege het belang daarvan.  

 
De heer Berkhout:   

• Zijn suggestie om een vertegenwoordiger van het Hoogheemraadschap Rijnland uit te 
nodigen voor een presentatie over hun werkzaamheden wordt door mevrouw Baerveldt 
opgepakt. 
  

Mevrouw de Haas: 
• PWN start in het Wurmenveld in Zandvoort met de bestrijding van de Japanse 

Duizendknoop. 
• Er vinden geen hele grote projecten plaats. Wel worden komende winter kleinere 

maatregelen getroffen bij de Oosterplas vanwege de drukte aldaar en het toegankelijk 
moeten blijven van het gebied vanwege de functie als watervoorraad voor de 
brandweer.  

• De verbouwing van de vergaderzaal en het bezoekerscentrum is gestart en naar 
verwachting in december klaar.  

• Met SBB wordt onderzocht of het wisentengebied uitgebreid kan worden door de 
wisenten het ecoduct over te laten steken.  

• In samenwerking met de andere TBO’s worden naast de Konikspaarden ook Exmores 
ingezet ten behoeve van integrale begrazing.  

• Het mooie weer in de eerste septemberweken heeft tot grote drukte en belasting bij de 
diverse diensten geleid.  
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Mevrouw Tienkamp: 
• De gevolgen van storm Poly beïnvloeden de dagelijkse gang van zaken op Elswout nog 

steeds. De financiering van de opruimwerkzaamheden is een uitdaging. Met behulp van 
crowdfunding is 25.000 euro opgehaald. Er is ook een beroep gedaan op het 
calamiteitenfonds van LNV, maar dit lijkt vooralsnog niet te worden toegekend. Het 
hanteren van een reservering voor dergelijke situaties is voor SBB niet mogelijk.  

• Vlak voor de zomervakantie is een intentieovereenkomst gesloten over de overname 
van de aandelen van recreatieschap Noord-Holland. Het boekenonderzoek wordt half 
oktober afgerond waarna het onderhandelingsproces start. De intentie is om eind 2023 
de aandelen en daarmee de hele NV over te nemen. Voor de invlechting van RNH in SBB 
wordt voldoende tijd genomen met aandacht en zorg voor de medewerkers.  

 
De heer Wijkhuisen: 

• Het verloop van de Dutch Grand Prix wordt geëvalueerd. Hiervoor ontvangt hij indien 
van toepassing graag input, ook van de TBO’s. Vanuit het buitenland is veel 
belangstelling voor de organisatie van het evenement. Een van de interessante 
leerpunten is dat het verplichten om de auto te laten staan, in de praktijk goed blijkt te 
werken.  

• Op 12 oktober a.s. spreekt hij met de nieuwe gedeputeerde over de thema’s 
vleermuizen en isoleren en de duinzone bij Vogelenzang. 

• Door de gemeenteraad Bloemendaal is aan PWN verzocht om het fietspad Kattendel 
bereikbaar te laten blijven.  

 
Niets meer aan de orde zijnde, sluit mevrouw Baerveldt onder dankzegging van eenieders 
inbreng de vergadering.  
Het volgende OO-overleg vindt op 8 december 2023 plaats.  


